
Protokół nr XIX/2008 
z przebiegu XIX sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 30 października 2008 roku 
 

 
XIX sesja Rady Powiatu odbyła się w „Sali Kolumnowej” Urzędu 

Marszałkowskiego w Zielonej Górze 
Na ogólną liczbę 21 radnych nieobecny był jeden: Roman Rakowski, który 

usprawiedliwił swoją nieobecność. 
Lista obecności radnych - załącznik nr 1 do protokołu nr XIX/2008. 
Lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 2 do protokołu nr XIX/2008. 
 

Ad. 1. 
Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego  

o godz. 11.05 otworzył XIX sesję Rady Powiatu witając wszystkich zgromadzonych 
i zgodnie z listą obecności stwierdził kworum zdolne do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 

 
Ad. 2. 

Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek 
obrad oraz niezbędne materiały i projekty uchwał.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił do porządku 
obrad autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 
2008 r. – pkt. 11 ppkt. 1. 

Wszyscy radni otrzymali dodatkowe materiały i znowelizowany projekt 
uchwały. 

Porządek obrad z uwzględnieniem powyższych zmian Rada przyjęła 20 głosami 
„ZA”. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie XIX sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie  

międzysesyjnym. 
5. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych za rok 2007. 
7. Wnioski i interpelacje radnych. 
8. Informacja o sytuacji SP ZOZ w Sulechowie i SP ZOZ w Wojnowie. 

 



9. Informacja o działalności szkół i placówek oświatowych w roku szkolnym 
2007/2008. 

10. Informacja Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg o planowanym 
przebiegu zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2008/2009. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany w budżecie powiatu na 2008 rok, (druk nr 163); 
2) zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad najmu lokali użytkowych, 

stanowiących własność Powiatu zielonogórskiego, (druk 164); 
3) zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego w sprawie określenia 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które 
przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych 2008 r., (druk nr 161); 

4) nabycia w drodze darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Sulechów, (druk nr 162); 

5) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na 
lata 2008-2015”, (druk 165); 

6) rozpatrzenia zażalenia Pani Bożeny Sawickiej, (druk166). 
12. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
13. Wolne wnioski i zapytania.  
14. Zamknięcie XIX sesji Rady Powiatu. 

 
Ad. 3. 

Do protokołu z XVIII sesji Rady Powiatu nie zgłoszono uwag i pytań. Protokół 
poddany pod głosowanie Rada przyjęła 20 głosami „ZA”. 
 
Ad. 4. 

Przewodniczący Rady złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym. W okresie od 12 września do 30 października 2008 r. uczestniczył 
5 posiedzeniach Zarządu Powiatu oraz wszystkich spotkaniach Komisji Rady,  
a także 7 razy pełnił dyżur w biurze Rady. 

Ponadto Przewodniczący reprezentował Radę Powiatu  i brał udział  
w uroczystościach obchodach: 

• 16 września obchody 69. rocznicy agresji sowieckiej na Polskę; 
• 17 września złożenie kwiatów na cmentarzu przy ul. Wrocławskiej 

w Zielonej Górze z okazji Dnia Sybiraka; 
• - 25 września otwarcie gabinetu chemicznego w Liceum 

Ogólnokształcącym  
w Sulechowie; 

 



• - 2 października komisja w sprawie rozstrzygnięcia konkursu na 
dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 
w Sulechowie; 

• - 6 października uroczystości Inauguracji Roku Akademickiego w nowo 
otwartej Lubuskiej Wyższej Szkole Zdrowia Publicznego w Zielonej 
Górze; 

• - 7 października Forum Przewodniczących Rad Województwa 
Lubuskiego  
w Gorzowie Wielkopolskim; 

• - 13 października w Gminny Dzień Edukacji Narodowej, który odbył się  
w Filharmonii Zielonogórskiej; 

• - 14 października powiatowy Dzień Edukacji Narodowej w Zborze  
w Sulechowie; 

• - 24 października zakończenie sezonu przez Komendę Straży Pożarnej  
w Gminie Zielona Góra. 

Do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 
Ad. 5. 

Edwin Łazicki Starosta Zielonogórski złożył sprawozdanie z pracy Zarządu 
Powiatu w okresie międzysesyjnym: Zarząd Powiatu odbył 5 posiedzeń Zarządu, 
podjął 11 uchwał. Podjęte uchwały Zarządu dotyczyły: 

- zmian w planie wydatków budżetu powiatu na 2008 r. – cztery uchwały; 
- wyznaczenia przedstawicieli Powiatu do składu komisji konkursowej; 
- powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na 

stanowisko dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego  
w Sulechowie; 

- umorzenia należności SP ZOZ w Sulechowie z tytułu najmu lokalu 
mieszkalnego oraz umorzenia należności Skarbu Państwa z tytułu wieczystego 
użytkowania gruntów; 

- wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie ruchomych składników 
majątkowych na rzecz Muzeum Etnograficznego w Ochli; 

- sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność 
Powiatu – dwie uchwały.  

Ponadto członkowie Zarządu uczestniczyli w imprezach, festynach, naradach 
m.in.:  

- w piątych Brandenburskich Dożynkach, na których prezentowane były wieńce 
dożynkowe Powiatu; 

- dwukrotnie odbył się w Starostwie Powiatowym Konwent Starostów; 
- Konferencji Wojewódzkiej Ochotniczej Straży Pożarnej i Powiatowego 

Zarządu OSP; 

 



- wzięli udział w obchodach 69. rocznicy napaści sowieckiej na Polskę; 
- inauguracji roku akademickiego Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej 

w Sulechowie, Lubuskiej Wyższej Szkole Zdrowia Publicznego oraz 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Sulechowie; 

- gali Budownictwa dotyczącego m.in. rozstrzygnięcia konkursu „Lubuski 
Mister Budowy”; 

- 55-leciu Radia Zachód; 
- święcie 4 Zielonogórskiego Pułku Przeciwlotniczego w Czerwieńsku; 
- 50-leciu Jednostki Wojskowej w Nowogrodzie Bobrzańskim, 
- obchodach 25-lecia Przedsiębiorstwa Ziel-Bruk; 
- Zarząd odbył spotkanie z Wójtami i Burmistrzami Powiatu Zielonogórskiego; 
- braliśmy udział w Sesjach Sejmiku Województwa Lubuskiego; 
- spotkaniu Towarzystwa Miłośników Lwowa i Kresów Wschodnich 

w Bibliotece Wojewódzkiej w Zielonej Górze; 
- spotkaniu Dnia Seniora w Domu Pomocy Społecznej w Bełczu 

i Trzebiechowie; 
- konferencji przedstawicieli wojska, władz administracji państwowej 

i samorządowej w Świętoszowie;  
- wziął udział w obchodach 10-lecia istnienia Państwowej Wyższej Szkoły 

Zawodowej w Sulechowie;  
- spotkał się z przedstawicielami Izby Rolniczej naszego Powiatu nt. energetyki 

wiatrowej; 
- wspólnie Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Sulechowie uczestniczył w szkoleniu dotyczącym przekształceń w służbie 
zdrowia. Konferencja odbyła się w Warszawie; 

- Starosta uczestniczył w Biegu Papieskim w Starym Kisielinie; 
- wziął udział w 65. rocznicy Bitwy pod Lenino; 
- w Dniu Edukacji Narodowej (zorganizowanym wspólnie dla pracowników 

powiatu i Gminy Sulechów) oraz w nagraniach telewizyjnych. 
 

Ad. 6. 
Krzysztof Sroczyński Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił analizę 

oświadczeń majątkowych radnych powiatu zielonogórskiego za rok 2007. Zgodnie 
z art. 25 c, ust. 12 ustawy o samorządzie powiatowym, (Dz. U. Nr 142 z 2001, 
poz. 1592 ze zm.), 15 radnych powiatu zielonogórskiego, zobowiązanych było do 
złożenia Przewodniczącemu Rady oświadczenia majątkowego za rok 2007 wg stanu 
na dzień 31 grudnia 2007 r. Łącznie 15 radnych złożyło przedmiotowe 
oświadczenia. Wszystkie oświadczenia złożono w ustawowym terminie, tj. do dnia 
30 kwietnia 2008 r.  

 



W wyniku przeprowadzonej analizy przedłożonych oświadczeń majątkowych 
nie stwierdził nieprawidłowości w ich wypełnieniu. W większości oświadczenia 
wypełnione zostały w sposób prawidłowy. Do dnia dzisiejszego Naczelnik Drugiego 
Urzędu Skarbowego w Zielonej Górze nie przekazał informacji o stwierdzonych 
nieprawidłowościach w analizowanych oświadczeniach majątkowych radnych 
(załącznik nr 3). 

Ponadto Starosta Zielonogórski złożył informację z analizy oświadczeń 
majątkowych członków Zarządu Powiatu, sekretarza i skarbnika powiatu, 
kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz osób wydających decyzje 
w imieniu Starosty (załącznik nr 4). 

 
Ad. 7. 

Stanisław Okopień podziękował Zarządowi Powiatu za wykonanie chodnika 
przy ul. Odrzańskiej w Trzebiechowie w kierunku do Mieszkowa, na której jest duże 
natężenie ruchu pojazdów. Zwrócił się także z prośbą o postawienie znaku na drodze 
do Mieszkowa, gdyż szerokość drogi nie pozwala na jednoczesny przejazd 
samochodów ciężarowych i osobowych, a także remont drogi do Podlegórza 
w związku z obsunięciem się pobocza. Kolejną przedstawioną sprawą było 
podwyższenie poborów dla pracowników Domu Pomocy Społecznej w 
Trzebiechowie. Zgłosił również propozycję, by powiat zaangażował się w akcję 
profilaktyki raka szyjki macicy. Przypomniał także o braku karetki, która 
umożliwiłaby dojazd do szpitala w Sulechowie. 

Andrzej Bawłowicz zwrócił się z zapytaniem czy Plan Rozwoju Lokalnego 
mógłby zostać sporządzony tak, aby wszystkie gminy w równym stopniu miały 
możliwość inwestowania. Poprosił także o wykonanie analizy wad powstałych na 
drodze Drągowina-Klępina. 

 
Ad. 8. 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż wszyscy radni otrzymali informacje o 
sytuacji SPZOZ w Sulechowie – załącznik nr 5 oraz SPZOZ w Wojnowie – 
załącznik nr 6. Informacje te były szczegółowo omawiane na posiedzeniach komisji. 

Żaden z zebranych radnych nie złożył wniosków i zapytań do sprawozdań. 
Poddane pod głosowanie zostały jednogłośnie przyjęte 20 głosami „ZA”. 

 
Ad. 9. 

Edwin Łazicki - Starosta Powiatu wyjaśnił kwestię dotyczącą braku liczby 
uczniów w szkole dla dorosłych w informacji o działalności placówek oświatowych. 
Wytłumaczył, że w roku 2007/2008 szkoła dla dorosłych w Sulechowie jeszcze nie 
funkcjonowała. Natomiast w bieżącym roku szkolnym 2008/2009 szkoła ta ma 17 
uczniów na kierunku „opiekun w domu pomocy społecznej” i 23 - „informatyk”. 

 



Po objaśnieniach Starosty, Rada Powiatu przegłosowała przedstawioną 
Informację o działalności szkół i placówek oświatowych w roku szkolnym 
2007/2008 (załącznik nr i przyjęła 20 głosami „ZA”. 

 
Ad. 10. 

Przewodniczący Rady oznajmił, iż wszyscy radni zostali powiadomieni 
o przygotowaniach powiatu do zimowego utrzymania dróg. 

W związku z brakiem wniosków i zapytań, Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła 
Informację planowanym przebiegu zimowego utrzymania dróg powiatowych 
w sezonie 2008/2009 (załącznik nr 8) - 20 głosami „ZA”. 

 
Ad. 11/1. 

Edyta Dwojak – Skarbnik Powiatu Zielonogórskiego uzasadniła 
autopoprawki Zarządu Powiatu do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
powiatu na 2008 r. Autopoprawki otrzymali na piśmie wszyscy radni.  

Rada nie zgłosiła wniosków i uwag projektu uchwały wraz z autopoprawkami 
Uchwała Nr XIX/156/2008 w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2008 rok został 
przyjęta 20 głosami „ZA” (załącznik nr 9). 

 
(Przewodniczący Rady ogłosi 10 minutową przerwę w obradach) 
 

Ad. 11/2. 
Janina Kałuża spytała czy kwota podana w punkcie 13. jest uzależniona od 

ilości wynajmowanych metrów kwadratowych.  
Robert Kostek - Naczelnik Wydziału Zarządzania Projektami 

Europejskimi i Zamówieniami Publicznymi wyjaśnił, że ryczałt nie ma związku 
z zajmowaną powierzchnią. Zwrócił również uwagę, że dane zawarte w tabeli są 
kwotami minimalnymi, a ostateczna suma rozstrzyga się poprzez przetarg.  

Uchwała Nr XIX/157 /2008 (załącznik nr 10) w wersji przedstawionej przez 
Zarząd Powiatu została podjęta przy 19 głosach „ZA” i 1 głosie 
„WSTRZYMUJĄCYM” radnego Lecha Czury. 

 
Ad. 11/3. 

Anna Gołębska – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie wyjaśniła 
brak kwoty w uzasadnieniu projektu uchwały mówiącej o wysokości pomocy 
udzielanej niepełnosprawnym na podjęcie działalności gospodarczej, rolniczej lub na 
wniesienie wkładu do spółdzielni. Jest to przeoczenie, suma wynosi 83.000,0 zł 

Uchwała Nr XIX/ 158/2008 w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
Zielonogórskiego w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 

 



i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych 2008 r. została podjęta 20 głosami „ZA” (załącznik nr 11). 

 
Ad. 11/4. 

Przewodniczący Rady przypomniał o pozytywnym zaopiniowaniu wszystkich 
Komisji projektu uchwały. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
Uchwała Nr XIX/159/2008 w sprawie nabycia w drodze darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Sulechów (załącznik nr 12) poddano 
pod głosowanie i przyjęto 20 głosami „ZA”. 

 
Ad. 11/5. 

Przewodniczący Rady zakomunikował, że Komisja Budżetowa nie wydała 
jednoznacznej opinii o projekcie uchwały w sprawie zmian w Planie Rozwoju 
Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015. 

Uchwała Nr XIX/160/2008 w sprawie zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego 
Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015”(załącznik nr 13) została podjęta przy 
15 głosach „ZA”, 4 głosach „WSTRZYMUJĄCYCH” i 1 głosie „PRZECIW” Lecha 
Czury. 

 
Ad. 11/6. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje zapoznały się z zażaleniem 
Pani Bożeny Sawickiej. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
Uchwała Nr XIX/161/2008 w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Bożeny 

Sawickiej (załącznik nr 14) poddana pod głosowanie została podjęta przy 18 głosach 
„ZA” i 2 głosach „WSTRZYMUJĄCYCH”- Edwina Łazickiego i Lecha Czury. 

 
Ad. 12. 

Starosta odpowiadając Stanisławowi Okopieniowi poinformował, że 
Powiatowy Zielonogórski Zarząd Dróg rozważy postawienie znaku przy drodze do 
Mieszkowa i podejmie działania zmierzające do poprawy stanu tej drogi. Co się 
tyczy poborów dla pracowników Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie, to 
pierwszym zamierzeniem Zarządu Powiatu jest otrzymanie stałego pozwolenia na 
prowadzenie placówki od Wojewody Lubuskiego, a w dalszej kolejności Zarząd 
przewiduje możliwość zwiększenia pensji. Starosta zwrócił także uwagę na fakt, że 
pobory pracowników Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie i pracowników 
Domu Pomocy Społecznej w Bełczu są bardzo rozbieżne, dlatego też Zarząd ma 
zamiar wyrównać te różnice. W sprawie karetki dla Sulechowa – Dyrektor SP ZOZ 
w Sulechowie podpisała umowę na zakup właśnie takiego pojazdu. Zwracając się do 

 



Andrzeja Bawłowicza przedstawił, że sprawa Planu Rozwoju Lokalnego jest warta 
szczegółowego omówienia, dlatego też wyraził chęć spotkania się i ponownego 
przeanalizowania planu.  

 
Ad. 13. 

Andrzej Bawłowicz oznajmił, że wygrał sprawę w sądzie przeciwko firmie 
ELEWARR. Podziękował również radnym za okazane zaufanie.  

Jadwiga Oziemkowska zwróciła się z zapytaniem do Starosty, czy 
w miejscowości Przytok zostanie położony nowy chodnik. Zwróciła także uwagę na 
problem chodnika w miejscowości Czarna i Zawada dopytała również 
o przewidywany termin remontu. 

Ireneusz Nijaki wyraził swój niepokój o finansowanie Domów Pomocy 
Społecznej w Trzebiechowie i Bełczu, jednocześnie apelując do radnych i Zarządu, 
aby zwiększyli dotowanie tych jednostek. 

Sławomir Baranowski pogratulował Markowi Jaszkiewiczowi – Naczelnikowi 
Wydziału Komunikacji w Zielonej Górze, że pomimo trwającego w budynku 
Starostwa remontu, jego pracownicy nadal rzetelnie i fachowo wykonują swoje 
obowiązki. 

Stanisław Okopień podziękował Skarbnikowi Powiatu za solidną pracę na 
realizacją budżetu. 

Przewodniczący Rady przekazał radnym podziękowania Powiatu 
Lublinieckiego, który otrzymał wsparcie finansowe z funduszu Rady Powiatu 
Zielonogórskiego. Zobligował Starostę do baczniejszego przestrzegania terminów 
załatwiania spraw zgodnie z  Kodeksem Postępowania Administracyjnego przez 
pracowników starostwa. Poinformował także Radnych o terminie wyjazdowego 
szkolenia i posiedzenia Komisji, które odbędzie się w dniach 21-22 listopada 2008 r. 
w Lubiatowie. 

Mieszko Sibilski zwrócił się do Przewodniczącego Rady z zapytaniem 
o celowość szkolenia dotyczącego wypełniania oświadczeń majątkowych, skoro na 
początku obrad Przewodniczący przedstawił, że zostały one wypełnione 
prawidłowo. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że prawidłowość wypełnienia tych 
oświadczeń wynika z jego rozumienia. Przedstawił, że specjaliści zapoznają radnych 
z najczęściej powstającymi błędami i sposobami radzenia sobie z nimi. 
Poinformował także, że na szkoleniu będzie możliwość szerszego omówienia 
budżetu na 2009 rok i Planu Rozwoju Lokalnego, o który pytał radny Andrzej 
Bawłowicz. 

Starosta powiadomił Przewodniczącego Rady, że do Starostwa Powiatowego 
wpłynęły uwagi Naczelnika Drugiego Urzędu Skarbowego dotyczące wypełniania 
oświadczeń majątkowych i nie przedstawiają się one pozytywnie. Oznajmił, że 

 



Wicestarosta przedstawi analizę oświadczeń wraz z uwagami na przyszłym 
Zarządzie. Ogłosił radnym, że rozstrzygnięty został przetarg (konkurs) dotyczący 
chodnika w miejscowości Czarna. Wyraził opinię, że Zarząd znajdzie środki 
finansowe na sfinansowanie remontu chodnika w Zawadzie, jeśli Wójt Gminy Zabór 
wyrazi chęć współfinansowania. Starosta omówił sytuację finansową DPS-ów 
w Trzebiechowie i Bełczu. Przedstawił możliwość prywatyzacji jednego z domów 
pomocy społecznej. 

Przewodniczący Rady złożył wszystkim radnym życzenia z okazji 
90. Rocznicy odzyskania Niepodległości. 

 
Ad. 14. 

Po wyczerpaniu głosów w dyskusji i porządku obrad o godz. 1255 
Przewodniczący Rady zamknął XIX sesję Rady Powiatu. 

 
 
 
 
 
 
   
  Protokolant           Przewodniczący Rady 
         Powiatu Zielonogórskiego 
 
Jolanta Drygas           Krzysztof Sroczyński 
 

 


